
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 918
van FRANCESCO VANDERJEUGD
datum: 20 september 2016

aan JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

Agroforestry  -  Subsidieaanvragen 2016

Tot 16 september 2016 konden aanvragen worden ingediend voor subsidies in het kader 
van boslandbouw of agroforestry. In vergelijking met de voorgaande jaren hoeven de 
landbouwers die aan agroforestry willen doen zich alvast geen zorgen meer maken voor 
het aanvragen van een kapvergunning indien ze hun aangeplante bomen na minimaal 
tien jaar willen kappen. Op 15 juli 2016 besliste de Vlaamse Regering immers tot een 
vrijstelling van kapvergunning voor bomen in het kader van agroforestry. 

De vereenvoudiging is welgekomen. Agroforestry komt in Vlaanderen immers moeizaam 
van de grond. In 2013 hadden vijf landbouwers zich ingeschreven voor de subsidie voor 
de opstart van een boslandbouwsysteem voor een totale oppervlakte van 7,6 ha. In 2014 
hadden zich negen landbouwers ingeschreven en vorig jaar tien voor een totale 
oppervlakte van 13,76 ha. Al bij al vrij bescheiden cijfers rekening houdend met de 
ambitie van PDPO lll (Programmeringsdocument voor Plattelandsontwikkeling) om tussen 
2014 en 2020 150 hectare agroforestry te realiseren.

1. a) Hoeveel landbouwers hebben zich dit jaar ingeschreven voor subsidies in het 
kader van agroforestry? Cijfers graag per provincie.

b) Voor hoeveel oppervlakte heeft elke kandidaat zich aangemeld? Graag een 
overzicht van de precieze oppervlakte per aangemeld project en het aantal 
bomen dat zal aangeplant worden.

c) Hoeveel van deze landbouwers hadden eerder al andere projecten rond 
agroforestry opgestart?

d) Hoeveel van deze landbouwers zijn bioboeren?

e) Welk soort bedrijven zijn de andere die zich hebben aangemeld voor 
agroforestry?

f) Zijn er bij de begunstigden ook vzw’s, zoals natuurverenigingen? Zo ja, welke?

g) Hoeveel inschrijvingen werden geweigerd en waarom?

2. Welk subsidiepercentage werd in 2015 aan elk goedgekeurd project toegekend en 
hoeveel bedroegen de geraamde aanplantkosten van de goedgekeurde 
inschrijvingen?



3. a) Hoeveel bomen werden de voorgaande jaren telkens aangeplant in het kader 
van agroforestry?

b) Zijn hiervan al bomen verdwenen omwille van afsterven, stopzetten of een 
andere reden? Zo ja, hoeveel?

4. Werden er van de voorgaande toegekende subsidies teruggevorderd? Zo ja, hoeveel 
per jaar en om welke redenen?

5. a) In hoeverre heeft het feit dat agroforestry op akkerland sinds vorig jaar in 
aanmerking komt in het kader van de GLB-vergroeningsverplichting een 
stimulerend effect op de aanmeldingen voor agroforestryprojecten?

b) Is er op basis van de aanmeldingen dit jaar een indicatie dat het streefcijfer van 
150 ha voor de hele programmaperiode 2014-2020 haalbaar is?

6. De vrijstelling van kapvergunning wordt weldra een feit. 

a) Geldt die vrijstelling al voor de aanvragen in 2016?

b) Hoe zullen aanvragen voor kap van bomen in agroforestryprojecten van de 
eerdere jaren worden behandeld? Zal er een feitelijk gedoogbeleid worden 
gevoerd dat kapaanvragen systematisch goedkeurt?
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1. a) Dertien landbouwers, waarvan vier uit de provincie Antwerpen, vier uit de 
provincie West-Vlaanderen, drie uit de provincie Oost-Vlaanderen en twee uit de 
provincie Limburg.

b) De oppervlakte varieert van 0,67 hectare tot 10,35 hectare.

c) Eén landbouwer.

d) Zes landbouwers.

e) Dit wordt duidelijk zodra alle dossiers werden beoordeeld.

f) Neen.

g) De beoordeling van de ingediende dossiers loopt op dit ogenblik.

2. Het subsidiepercentage bedraagt 80% van de aanplantkosten (excl. btw). De 
ingediende dossiers worden momenteel beoordeeld. 

Oppervlakte (ha)
Aantal 
bomen 

0,67 83
0,67 31
0,8 30

1,21 200
1,25 42
1,44 136
1,92 117
1,99 120
2,07 22
2,28 168
2,5 168

4,27 288
10,35 1.000



3. a) Aantal aangeplante bomen per plantseizoen 

b) Landbouwers zijn verplicht om afgestorven bomen te vervangen maar er is 
daartoe geen administratieve meldingsplicht. Bij de steekproefsgewijze 
plaatscontroles wordt dit aspect mee gecontroleerd. 

4. Er werden nog geen toegekende subsidies teruggevorderd.

5. a) Het aantal inschrijvingen en het areaal stijgt, maar het is moeilijk in te schatten in 
welke mate de mogelijkheid om boslandbouw als ecologisch aandachtsgebied 
(EAG) te activeren doorweegt in de beslissing van een landbouwer om zich in te 
schrijven voor de subsidiemaatregel.

b) Als alle inschrijvingen van dit jaar effectief worden uitgevoerd, stijgt de totale 
oppervlakte boslandbouwsystemen aangelegd onder het lopende 
plattelandsontwikkelingsprogramma (PDPO III) tot 86,16 hectare. Als het 
aanplantritme van de voorbije jaren verder aanhoudt, zal het streefcijfer van 150 
hectare gehaald worden.

6. a) Ja.

b) Er geldt een vrijstelling van stedenbouwkundige vergunning voor het kappen van 
bomen die onder de PDPO-boslandbouwregeling werden aangeplant.

Plantseizoen Aantal aangeplante 
bomen

2015-2016 3.748
2014-2015 1.235
2013-2014 119
2012-2013 405
2011-2012 407


